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Päätös: Valtuutettujen aloitteet

   Aloitteen tekijä Mikko Hyvärinen

  Siikalatvan kulttuuristrategia 2022-2026

Siikalatva on elävien yhteisöjen ja monipuolisen kulttuurin kunta. Eri
kylillä on omat vahvuutensa ja perinteensä. Kyliltä löytyy muun
muassa kuoroja, teatteria, taiteen opetusta ja kyläkirjojen tekijöitä
vain muutaman asian mainitakseni. Eri yhdistykset, järjestöt ja
yksityiset toimijat ovat osaltaan aktiivisia kulttuurintuottajia
Siikalatvalla.

Monipuolinen kulttuuritarjonta lisää kuntalaisten hyvinvointia ja
viihtyvyyttä. Oulu on valittu vuoden 2026 Euroopan
kulttuuripääkaupungiksi. Nyt on oikea hetki laatia Siikalatvan
kulttuuristrategia ja päästä hyödyntämään myös tulevat
mahdollisuudet.

Ehdotan että Siikalatvan kunnalle laaditaan oma kulttuuristrategia
2022-2026, jota päivitetään myös tulevaisuudessa. Strategian
laatimisessa tulee huomioida kylien ja alueiden vahvuudet sekä eri
toimijat. Työn tulisi olla kestävää, pitkäjänteistä, osallistavaa ja
läpinäkyvää.

  _____

  Aloitteen tekijä Anna-Maaria Keränen

Kohta kahdeksan vuotta olemme Siikalatvalla pyöritelleet
kouluasiaa. Muutoksia on tulossa, mutta aikataulu mahdollisten
remonttien suhteen, on vielä auki.

Ehdotankin, että Siikalatvan yläaste siirtyy tulevien kolmen vuoden
ajaksi Gananderin tiloihin. Samalla Aleksanterilla korjataan katto
siten, että siinä voi tarvittavat kolme vuotta jatkua luokkien 1-6
toiminta. Tällä tavoin saamme tilapäisiä kustannussäästöjä ja
samojen asioiden pyörittämisen vuodesta toiseen, osittain rauhaan.
Ylimääräisiä kustannuksia on kertynyt ja kertyy vuodesta toiseen
vatvomisen kanssa.



Kehotan siis virkahenkilöitä tekemään tuleville valtuutetuille selkeät
laskelmat, joissa tulee esille
- kustannustehokkuus
- tilojen terveys
- suunnitelmallisuus
- kokonaisvelkamäärän hallinta

Lisäksi, tässä hetkessä huomioitavia, ratkaistavia ja
selvitettäviä asioita:
- Kolmen yläasteen vrt kahden yläasteen vrt yhden yläasteen malli.
- koululiikennöinnin vaikutus
- opetuksen mahdolliset kustannusmuutokset
- valinnaisaineiden määrä
- erityisopettajat
- erityisluokat
- Aleksanterin kustannustehokas jatkoaika
- kuljetusaikojen kohtuullisuus: oppilaat kunnan rajapinnalla.
- säästöt investoinneissa
- lukion tulevaisuus
- ja eteenkin, mahdollisuuksien löytäminen ja niiden käyttäminen

  _____

 Aloitteen tekijä Anna-Maaria Keränen

  Rantsilan vanhempainyhdistyksen puolesta/pj. Sari Mikkola

 VETOOMUS SIIKALATVAN KUNNALLE

  Pienryhmä Gananderin koululle

  Rantsilan Vanhempainyhdistys vaatii Gananderin koululle omaa
 pienryhmää vaativan tuen pienryhmän lisäksi.

  Vaativan tuen ryhmä saattaa olla joka lukuvuosi eri koululla 
 Siikalatvan sisällä ja tämä ryhmä ei korvaa pienryhmän tarvetta
 Gananderill.

  Vanhempainyhdistys ja vanhemmat ovat olleet jo pitkään huolissaan
siitä, että riittääkö Gananderilla resurssit tukea oppilaiden 
 koulunkäyntiä lain vaatiman tason lailla. Luokkakoot ovat Siikalatvan
suurimpia ja ryhmäjaot poistettiin kaksi vuotta sitten.

  Luokkajakoa on kunta käyttänyt perusteena pienryhmän 
 puuttumiselle Gananderilla ja vanhemmat olettivat pienryhmän
 tulevan ryhmäjaon tilalle ja sitä ei tullut.



  Nyt kun sekä Hovin ala-aste sekä Aleksanterin ala-aste muuttavat
 Gananderin koulun tiloihin on entistä tärkeämpää että pienryhmä on
 Gananderilla.

  Vanhempainyhdistys vaatii pienryhmän perustamista Gananderille,
 jotta kunta ja koulu voivat tarjota lain edellyttämän tuenmäärän
 jokaiselle oppilaalle joka sitä tarvitsee.

  Pienryhmä on myös ennaltaehkäisevää työtä, kun pystytään 
 puuttumaan ajoissa oppilaan ongelmiin saatetaan välttyä monilta
 isommilta ongelmilta kuten esim. Sairaalakoulujaksot, nuoren
syrjäytyminen, ongelmakäyttäytyminen, itsetuhoisuus ja
masentuminen.

  Pienryhmä maksaa, mutta se myös maksaa itsensä kyllä takaisin
nuorten kuntalaisten hyvinvoinnissa. Siikalatvan kunnan on aika
katsoa tulevaisuuteen eli lapsiin ja nuoriin, välillä antaa eikä vain
ottaa pois.

  _____

  Aloitteen tekijä Ilmari Ojakoski

Kukkaistutuksia pitäisi saada joka kylälle ja ne tulisi olla näyttäviä.
Kukkahankinnat tulisi tehdä oman kylän yrityksiltä.

  _____

  Aloitteen tekijä Tuomo Seppälä

Vaalimainoksia on jouduttu uusiman useita kertoja. Osittain syy
saattaa olla sateisessa ja tuulisessa säässä, mutta näyttäisi, että
myös ihmiskäsi on ollut asialla. Mediassa on ollut esillä, että
puolueiden vaalijulisteita on revitty ja töhritty eri puolilla Suomea.
Rikoslaissa vaalijulisteiden tuhoaminen katsotaan vahingonteoksi,
josta seuraa rangaistus.
Keskustan valtuustoryhmä esittää, että jatkossa vaalimainosteli-
neisiin laitetaan julisteiden suojaksi pleksi.


